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Ali smo za skupno imovino ali ne?
Na zadajeim sestanku, ki ga je sklicala 

naša sekcija po vrnitvi svojih dveh delega
tov iz Beograda, in ki se je vršil dne 17. 
septairibra v LljtuiMjani, je prišlo do zibMža- 
nja o-beh nasiprotlnih stirulj. Kdor se je sestan
ka udeležil, je videl in slišal, da je dobra 
volja na obeh straneh pomiriti strasti, ki bi 
slednjič lahko dovedle vse do sramotnega in 
žalostnega konca, izluščiti zopet načela, za 
katera se je vredino im treba boriti, vse dru
go pa zavreči in čimprej skušati popraviti, 
kar je bilo slabega.

Tov. Jakše je na referat tov. Epiclha o 
novih pravilih, ki so se pripravila na seji 
Glavne uprave Udruženja za izredni kongres 
v Beogradu tajjavi!, da on in kolikor ve, ve
čina slovenskih poštarjev ni za centralizaci
jo imovine vseh sekcij, še manj pa za cen
tralizacijo imovine poštnih domov, čeprav 
predlvidevajo nova pravila, da se imovina 
poštnih domov ne sme uporabiti za kako 
ustanovo v področju kake druge sekcije, ka-

iNa članskem sestanku, ki se je vršil 17. 
septembra t. 1. v Ujubljani, je predsednik 
sekcije tov. Rabič med drugim povedal tole: 

Dobro leto trajajoča borba, katero je vsi
lila sekcijam prejšnja centralna uprava, je 
zasejala v vrste našega članstva polno ma
lodušja in nezaupanja v organizacijo. Res je, 
da organizacija po krivdi stare cemtrallne 
uprave, ki nikakor ni hotela in je z vsemi 
sredstvi preprečevala, da bi volja članstva 
v uidnuženlju prišla do iziraza in veljave, v 
preteklem letu v proispeh stroke in osobja 
ni poidvzela nobenega koraka in za članstvo 
ni storila ničesar. Pri tem pa je treba upo
števati, da le taka organizacija more stroki 
in osiobjiu koristi,ti in le taka organizacija 
lahko pričakuje uspešnega razvoja, katere 
ustroj sloni na trdnih in solidnih temeljih in 
katere vodlstVo je v rokah nesebičnih, de
lavnih in sposobnih članov. Vlsega tega pa 
je naši organizaciji mamljkak). Zato je bor
ba, katero so za reorganizacijo našega udru
ženja vodile sekcije, razumljiva in je bila 
potrebna. Birez te borbe hi i nadalje ostalo 
pri tem, da bi članstvo od organizacije ne 
imelo drugega, ko da plačuje članarino.

Na poštarskem sestanku, ki se je vršil 
20. julija t. k v Lljlubljami, je takratni sklicatelj 
sestanka omenil tudi sledeče: Pravila so la
hko slaba, pa če je vodstvo dobro, gre z 
organizacijo lahko navzgor, nasprotno pa, 
če so pravila še tako dobra, pa je vodstvo 
slabo, gre z organizacijo vse,kako navzdol. 
— K temu pripominjamo mi tole: V naši 
organizaciji je bilo pod prejšnjo centralno 
upravo pač vse za nič; pravila so bila za 
nič in ravno tako je bilo tudi vodstvo za 
nič. Zato pa je šlo z organizacijo leto za le
tom navzdol. Tega so se voditelji sekcij 
prav dobro zavedali, pa so hoteli to raz
padajočo organi,začno stavbo temeljito pre
urediti in jo postaviti na trdne in solidne 
temelje. Ker pa prejšnja centralna uprava 
temu ni bila dostopna in o kaki reorgani
zaciji ni hotela nič slišati, je seveda mo-

kor samo tiste, na koje področju se je pri
dobila.

Ker je g. Jakše s tem pokazal, kaj bi se 
utegnilo zgoditi delegatom, ki bi šli glasovat 
za nova pravila na izredni kongres brez no
vega mandata občnega zbora, namreč, da bi 
doživeli očitke mešetarjenja in prodajanja 
slovenskega poštnega doma, se je uprava 
Dravske sekcije UPU odločila, da ne bo po
slala na izredni kongres delegatov na podla
gi sklepov zadnjega občnega zbora. Ker gre 
za načelno vprašanje, ali smo za sprejem 
novih pravil, ki predvidevajo centralizacijo 
imovine vseh sekcij in tudi imovine poštnih 
domov, hoče tludi ona pred občni zbor Še 
pred izrednim kongresom. To svojo željo je 
že sporočila Centralni upravi v Beogradu.

Torej občni zbor naj odloči, kam bomo 
krenili, kateri ddlegafje bodo zastopali našo 
sekcijo na izrednem kongresu, in kaj bodo 
ismelli tam izjaviti.

Uprav« Dravske sekcije UPU.

ralo priti do te mučne in neprijetne borbe.
Letošnji kongres je že to vsiljeno borbo 

zaključil z zmago zdrave in plemenite ideje 
voditeljev sekcij, namreč ideje edinstva, 
enakosti in bratstva. Na tem temelju torej 
se bo naše udruženje reorganiziralo, iln za 
to nam jamči nova centralna uprava, ki je 
res pravi izraz volje članstva.

Na seji glavne uprave udruženja, ki se 
je vršila koncem avgusta t. 1. v Beogradu, 
na kateri so bili navzoči kot polno,močni 
člani glavine uprave delegati vseh seketij, so 
se sestavila in pripravila nova pravila, ki 
naj bi bila sprejeta na prihodnjem izrednem 
kongresu. Na podlagi teh pravni se bo to
rej izvedla toli potrebna reorganizacija na
šega udruženja.

Program našega udruženja je tudi po no
vih pravilih profesionalno iln nacionalno 
edinstvo. Kakor slomi državna politika na 
programu edinstva, tako mora stati tudi na
ša st am o vi.sk o -strok ovn a politika na progra
mu popolnega edirtstva. Članstvo pa mora 
to edinstvo pravilno po'jlmovati in ga tudi iz
vajati. V vrstah poštnih uslužbencev je do
sti takih, ki se kar ne morejo vživeti v to 
idejo profesionalnega edinstva, pa vsepovsod 
Izražajo gotovo pomisleke in to zlasti v po
gledu, skupne imovine udruženja.

iAko hočemo samim sebi dobro, moramo 
Skrbeti, da našemu udruženju omogočimo 
nemoten razvoj. T o pa bo možno le tedaj, če 
bomo nudili udruženju zadostnih sredstev. 
Zajto ravlno pa mora b'iti imovina sekcij 
slklupna in to imovino mora upravljati cen
tralna uprava. Pod to. skupno imovino mo
ramo prav za prav prištevati tudi imetje 
»Poštnih domov«. Mnenja smo, da slovenski 
poštarji niso ustanovili zadruge »Poštni 
dam« zato, da hi od tega imeli koristi le 
delničarji, ki naj bi prejemali gotove divi
dende. Poštni dom bomo vendarle postavili 
zato, da bo v njem imel zavetje in dostop 
visak jugoslavenski poštar. S prenosom 
Poštnega doma v last udruženja, premože

nje doma ne bi prišlo v nobeno nevarnost, 
nasprotno, članstvo Poštnega doma bi se s 
tem rešilo vtseh obveznosti, vsakovrstne ter
jatve pa bo članstvo na zahtevo dobilo 
vrinjene. Neopravičena je tudi bojazen, češ, 
da bi dom propadel, ako bi prišel v last 
udruženja. Obstoj in razvoj doma je z asi gu
ran v novih pravilih udruženja. Člen 84 teh 
pravil namreč pravi: »lOd odtujitve in za
dolžitve nepremične imovine dobljeni zneski 
se morajo investirati samo za potrebe sek
cije, na katere področjlu se je dotična imo
vina nahajala. Samo v slučajni, da se na pod
ročju te sekcije ne bS mogla izvršiti investi
cija, lahko šele kongres sklene, da se ta 
svota uporabi v druge svrhe.«

In ravno pri vprašanju Poštnih domov 
kažejo slovenski poštarji precejšen egoizem. 
— Kadar bodo slovenski poštarji zavrgli 
svoj pretirani egoizem, takrat šele bodo v 
stanu, pravilno pojmovati edinstvo organi
zacije. Uspešen razvoj udruženja je pač mo
goč le na podlagi popolnega edinstva in 
medsebojnega zaupanja. Kadar bomo jlugo- 
slovanski poštarji edini, kadar bomo drug 
drugemu zaupali, takrat šele bomo postali 
vrednli člani udruženja. In v takem udruže
nju bomo imeli vernega in zanesljivega za
govornika in pobornika svojih interesov. 
Zato imejmo s ta'o o pred očmi ono znano 
prislovico, ki pravi: Sloga jači, nesloga 
tlači! « ^
Š. T.:

Potrebne reforme
'V »Poštnem Glasniku« štev. 13. od 1. ju

lija t. 1. je tovariš Šato objavi) nekaj dobrih 
predlogov za izboljšanje poštne prometne 
službe. Ti predlogi so zelo kratki, zaislužlijo 
pa uvaževanje. Iniciativa iz vrst prometnih 
uradnikov! To je zdrav pojav. Kdo naj po
zna službo bolj, če ne tisti, ki jo opravlja? 
Kje naj se ugotavlja, če ne v praksi, kateri 
predpisi so sa obnesli in kateri potrebujejo 
reforme. Interesi službe zahtevajo, da se 
uprava opozarja na hibe predpisov, ki se v 
praksi pojavljajo, uprava naj bi pa prijavlje
ne hibe zares odpravljala in podpirala ini- 
ciatiivo. Koriistini predlogi bi se ne smeli ni
koli izgubiti; iškoda jih je, če gredo ad akta.

iPri nas je udomačena navada, da stavijo 
poštarji razne predloge za izboljšanje služ
be samo po službeni poti. Mnenja so, da bi 
taks predlogi ostalih poštarjev ne zanimali, 
kai obravnavajo lokalne razmere. Ne misli
jo pa pri tem, da bi od takih predlogov lah
ko imela koristi tudi kaka druga pošta. Kaj 
pai, če tak koristen predlog ni pravilno stili
ziran in ga upraiva ne more uvažavati, ker 
je nezadostno inifonmirana, ali če je kak 
drug nedostatak, ki ga predlagatelj ni opa
zil? Predlog seveda propade! Ce bi se pa 
isiH predlog obravnaval v strokovnem časo
pisu, bi bil lahko nasproten uspeh. Čitatelji 
lista bi namreč predlog lahko izpopolnili ali 
popravilu. Predlog hi bil lažje razumljiv in 
koristan za vse ali vsaj za večino pošt in 
uprava bi ga odobrila. Prav bi torej bilo, 
ako bi se vsi strokovni predlogi obraivnava- 
lii v strokovnem listu. Ven torej z »reforma
mi«, ki bi bile koristne tudi za druge po- 
fite!

'Cas terja vedno, več od nas in zlasti pro
metna služba zahteva vedho več reform. V

Članstvu dravske sekcije UPU 
v razmišljanje
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danaišrtji gospotaistt'kr&^^^ 
kajpada naijprej oni predtogi, Iki ne zahtevajo 
irtatetrijalnfh žrtev. Težje bo šlo seveda z 
uvedbo raanib novih izumov, za kattere je 
(Sreba denarja.

Tov. Sako preddaga frartkiralne stroje. 
Idealna tniseil! Saj bi sa <v kratkem izpUačall 
z denarjem, katerega izda uprava iza znaim-i 
ke. Da bi dane« opremili pošte s framlkiraJ-. 
nitmi 'strojil, je malo verjetbno, ker bi boli1 iz- 
daltlki prevelik. Mi pa bi ne šlo za poizikuš- 
njo drugače? Za eno privatno podjetje je 
seveda stroj pradlrag. Več (tvrdk skupaj, bi 
pa stroj lažje nabavMo in ga odlsitopilo pošti, 
da pa ne bi bSio zastonj, bi stroj tza vsako 
od prispevajočih tvrdk pri frarikiramju na 
poišiiljkaih nekaj časa delat reklamo. Razen 
tega bi imele tvrdke to ugodnost, da bi pla
čevale poštnino za navadine pisemske po- 
šilUke v gotovim1 in tako bi se frankirafini 
stroj v doiglednem času sam amortiziral. Tu 
prihajajo v poštev one poište, ki imajo v 
svoijem območju večje tvrdke. Za tak eltospe- 
flimenif bi seveda bilo potrebno dovoljenje 
pristojne uprave.

Glede sprovodnih ‘listov, dostavnic, ovit
kov zia denarna pisma, avtomatičnih tehtnic 
in gjl'ede izpraznievanja pisemskih nabiral- 
nikov se strinjam s predlogi tov. šatflja. Ne 
Strinjam se pa z vsemi ostalimi predlogi in 
te hočem 'izpopolniti oziroma popravtiti.

Tovariš Šato se je pri enem izmed pred
logov oziral samo na svoje lokalne prilike, 
ker ni pomislil, da se ena in ista služba pri 
vseh poštah ne more vršiti enako. (Nekatere 
Stvari, ki jih manjše pošte lahko pogrešajo,, 
so pri večjih poštah neobhodno potrebne, 
kakor je n. pr. s podsplski ali s subspiskl, ki v 
praksi nfiso brez pomena.

(Podzapiski so .neobhodno potrebni, ka
dar odpravlja pošta, od katere vlak odhaja, 
pismene sklepe s posredovanjem železni
škega uslužbenca. V takem slučaju napravi 
pošta glavni zapisnik za vlak, irazen tega pa 
še po en podžapisnik za vsako pošto ob 
proigft, ki prejme oziroma odpravi pošto.

Drug primer: arrfb. pošta odpravflija na 
križišču več sklepov za priključno antb. po
što. Posredujoča pošta potrebuje v tem slu
čaju podzapisnik. To je zlasti tam potrebno, 
kjer pošta nima časa, da bi vpisala vse 
sklfepe v glavni zapisnik, Podzapisnik ima 
dostikrat dvajset ih še več vpisov. Tlakih in 
podobnih pirimerov je vse polno. Podzapis- 
nikov zaito ni mogoče povsod opustiti in 
prepovedati.

Ta slučaj pa naj pokaže, kdlaj podza- 
plsniki res niso potrebni. Da bi n. pr. amb. 
pošta Ma. — Za. 29 ali Lju. — Ma. 37 delala 
podzapišnike na postaji Poljčane za Loče, 
Konljice in Zreče, ni potrebno. Tu zadostuje 
od vsake amto. pošte samo po en glavni za
pisnik za Poljčane, v katerega se vpišejo vsi 
sklepi. Pošta Poljčane napravi nato <gflaivn! 
zapisnik za spremljevalca vlaka Poljčane - 
Zreče in po en podzapisnik za vsako pošto 
ob progi. Zaikdjuči samo glavni zapisnik ini 
podzapisnik za Loče. Ostala dva podzapis- 
nika ne zaključi. Spremljevalec pošte pripiše 
v podzapisnik za Konjice še sklep iz Ločy v 
podzapisnik za Zreče pa še sklep iz Loč in 
iz ‘Kortjic in ju zaključi. Tako prejmejo pošta 
Loče, iKottilce in Zreče po en .zapisnik, v 
katerem so vpisani vsi došli sklepi. Sprem
ljevalec pošte prejme ob progi od vsake po
šte samo po en zapisnik in odpravi vsaki 
poštli tudi samo po en zapisnik. Dohodne in 
odhodne zapisnike izroči upravni pošti za 
kontrolo in evidenco. Zapisniki oziroma 
podzapisniki, ki bi se vi gornjem slučaju od-< 
pravUjalf v večjem številu, bi bili nepotrebni. 
Najbrž ima tudi tovariš Šato pošto na kaki 
končni postaji, kjer mu prinaša spremljeva
lec kopico nepotrebnih padzapisulkov od 
Vseh pošt ob progi. Taki podzapismiiki so res 
samo balast in potrata tiskovin. Take ne
dostatke je treba odpraviti ‘sporazumno s

j prizadetimi poštami. Šatojev predllog naj bi : 
j se zato' pravilno ©lasi# takole: podzapisnHta 
! uporabljajmo samo takrat, kadar ao res ne- 

obhodno potflobni.
/Ogreti se tudi ne morem za rekomand/a- 

cijske nulmeratorje. Skoraj vse evropske dr
žave uporabljajo rekomandacTjske listke. 2e 
iz tega lahko sklepamo, da so za poštno 
službo najprikladnejlši rekomamdacijski listki. 
Primeri, ko listki odpadejo, so razmeroma 
redki. Rekomamdaoitjski numeratorjii z avto- 
mafičmiimi zaporednimi Stevlllkami, ki jih upo
rabljajo ameriške pošte, sp nepraktični že 
zato, ker nimajo vsi označene sprejemne 
pošte. Kolikokrat so žigi na ameriških pi
smih nečifljivfr. Dostikrat manjka tudi naslov 
odpošifljateilija. Pošte, ki imajo opravka s 
takimi pismi, iščejo pri karti raniju zastonj 
sprejemlno pošto. Označba »štev. ... iz 
Amerike« je pomanjkljiva in nezadostna. 
iMimenja sem, da ni vedno vse najboljše, kar ' 
je ameriško. Naši listi so za naše raz- ' 
mere boljši, zato ostanimo pri njih. Gotovo ; 
je Vsem še v živem spominu, kako dolgo je i 
trajalo, da smo se Iznebili naših »iR- nume- | 
ratorjev« —, tistih brez avrtomaitičnih zapo- : 
rednih ištevilk. (Dalje prih.).

IVAN KJGNiTE:

moderniziranje 
brzojaTnih naprav

V seriji člankov nam je g. Kunst v »Pošt- 1 
nem Glasniku« pojasnil, kako bi se morali 
ravnati pri idolu na morzu. Kdor Se čita# nje
gove članke, je našel v rfjlh Vse, kar je sicer 
v pravilniku za brzojavno službo, pa je že 
zdavnaj pozabil, ali pa je vedel, pa se po- 
največ sebi v škodo po item ni ravnal. Hva
ležni moramo biti g. Kunstu za njegov trud, 
saj se je marsikdo iz teh člankov, ako jih je j 
pazljivo prečrtal, veliko naučil. (Njegovi član
ki niso potrebni izpopolnitve, ker je v njih 
•vise, kar mora povprečen telegrafist znati.

/Kakor pa je g. Kunst čitateljem oz. tele
grafistom pojasnil, kako se morajo ravnati j 
pri delu na mortzu, tako bom jaz skušal opi- ' 
sati nekaj nedostatkov v našem brzojavnem 
prometu m brzojavnih napravah, oziroma 
potrebo izboljšanja vsega teiga, zlasti v Drav
ski banovini.

(Preden pa preidem na bistvo svojega 
opisovanja, hočem seznaniti čitatelja o po
četku brzojavnega Omrežja, ki ga imamo 
danes.

Leta il846. se je bivša avstrijska uprava 
Odločila za -zgradbo brzojavnega omrežja. 
V drugi polovici Omenjenega leta je za po- 
skušnjo napeljala enožični vod ob železniški 
progi z Dunaja do Brna, katerega sta se po
služevali železnica in država. Zaradi izredno 
dobro uspelih poskusov je avstrijska upra
va že naslednje leto podaljšala isti vod čete 
OlomUtz do Prage in se hkrati odločila za 
zgradbo brzojavnega omrežja po vsej drža
vi. V naslednjih letih so se zvezala s pomoč
jo brzojavnih žic že vsa glavna mesta z Du
najem. Leta -1849. je bil dograjen vod Du- 
naj-Tnšt in napravile so se zveze z vsemi 
večjimi mesti, med temi tudi z nekaterimi 
mesti sedanje Jugoslavije. Tem glavnim vo
dom so se pridružili še drugi, ki so se na
pravili ob glavnih cestah in železniških pro
gah, m vezali med seboj važnejša mesta. 
Sčasoma se je zgradilo še netoroj postranskih 
vodov v pokrajinska mesta in vasi z izho
dom iz večjih mest. Tako je nastalo celo 
omrežje.

Zgraditev celotnega om|-ežja je seveda 
zahtevala razločevanje posamežnih bnzojav- 
mih vodov po njih važnosfti. In tako so na
stali mednarodni vodi, ito so oni, ki vežejo 
obmejne države med seboj, in ki služijo za 
mednarodni promet, potem glavni državni 
vodi, ki veždio glavna mesta med seboj, in 
pa postranski ali omnibusmi vodi, ki vežejo

večja mesta z malimi kraji oz. zadnje med 
seboj.

Kakor se pa delijo vodi po svoji važno
sti, tako razločujemo posamezne brzojavne 
postaje po svojih nalogah, imamo namreč 
glavne postaje, katerih namen je ne samo 
pri njih predane brzojavke dalje odpravljati, 
ter za dostavo namenjene brzojavke spreje
mati, ampak tudi tuje brzojavke posredo
vati, potem pa take, ki služijo samo za spre
jem in odpravo lastnih bnzOjavk.

V glavnih postajah, kot izhodišču vodov, 
so vsi vodi napeljani v zemljo, druge so pa 
vmesne in končne postaje. (Dalje prih.).

Loterlfa
„Poštnega doma66

Srečke so razposlane... Z velikim upa* 
njem, z veliko in trdno vero v zavednost 
ter požrtvovalnost vsega poštnega osebja v 
naši banovini je šlo načelstvo na delo, ko 
jc -po velikem trudu, neštetih prošnjah in 
mnogih potih končno vendarle doseglo tudi 
letos odobrenje prireditve efektne loterije. 
Ni malenkost prirediti tako loterijo in sa
mo tisti, ki pri njej sodeluje, ve, koliko tru
da, koliko dragocenega časa in kako velike 
požrtvovalnosti zahtevajo že priprave, pa 
tudi sama prireditev in končna likvidacija.

Clani načelstva so z veseljem sprejeli 
vest o ponovni odobritvi loterije, seja za 
sejo je posvečena zgolj njej, poedini člani 
pa žrtvujejo po cele dneve za njen uspeh.

Mi vsi, ki pri tem sodelujemo, pa bilo to 
člani načelstva ali oni tihi neimenovani po
žrtvovalni delavec zunaj na deželi, se za
vedamo, da je vse to delo namenjeno veli
kemu cilju: zgradbi poštnega doma. Zave
dati se moramo prav vsi, da pojde denar, 
pridobljen z loterijo, v gradbeni fond, ki se 
bo s tem za nemalo vsoto povečal. Tik pred 
začetkom gradnje doma smo in zato nam 
je toliko bolj vsak dinar 'dobrodošel. In če 
loterija uspe, o čemer smo trdno prepričani, 
saj samo ta vera nas vodi pri vsem našem 
delu, potem se mora naš gradbeni fond zo
pet pomnožiti za lepe desettisoče, ki jih 
torej ne bo treba za drage obresti iskati na 
posodo drugod.

/Loterija je obenem najsigumejša pot do 
povečanja gradbenega fonda, ne zahteva pa 
me od poštnih uslužbencev materialnih žrtev, 
temveč le malo stanovske zavednosti in vo» 
lje do dela za skupnost. Vemo, da živimo v 
izredno težkih časih, ko se pod pezo razmer 
čim bolj razvija individualistični egoizem* 
zavedamo se dalje, da vplivajo morda muč
no na članstvo tudi zadnji dogodki v orga
nizaciji, da postaja apatično, toda kljub 
temu smo uverjeni, da je moralni nivo na
šega članstva tako visok, da je njegovo 
jedro tako zdravo in nepokvarjeno, da pojde 
sigurno preko vsega tega v zavesti, da bo 
dom, zgrajen v najtežjih časih in razmerah, 
še posebno pomemben spomenik neizmerne 
ljubezni do skupnosti in velike požrtvoval
nosti slovenskega dela naših poštarjev.

Kaj torej pričakujemo od Vas, drage 
tovarišice in tovariši? Malo agitacije, ne- 
omahljive volje in praktičnega trgovskega 
duha; kajti saj so z ozirom na stališče mi
nistrstva za poljedelstvo loterije danes tako 
redke, da so že vsled tega same na sebi vab
ljive. Poleg tega pa ima tudi letošnja naša 
loterija tako lepe in res praktične dobitke, 
da bo vsak, ki ga informirate o njih, rad 
posegel po srečkah, zlasti še, ker so že lani 
bili izžrebani vsi glavni in lepši dobitki. Pa 
še eno prednost ima naša loterija. Dočim je 
pri drugih loterijah že kar običajno, da se 
prelagajo, bo naša loterija tudi letos kakor

Žrebanje Poštne loterije 
je pred vrati. — Glejte, da 
bodo razprodane vse srečke!
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lani, imela svoje žrebanje nepreklicno 8. de* 
cembra t. I.
• Zato je tem večja dolžnost nas vseh, da 
gremo s podvojeno silo na delo in storimo 
vse, da bodo srećke pravočasno razpečane. 
Aiko zamorejo nekateri uradi, tudi taki, ki 
so sicer v siromašnih in manjših krajih, kar 
tekmovati med seboj pri razpečavanju 
srečk, tako da jim poslane niti ne zado« 
ščajo, temveč zahtevajo ponovno še drugih, 
potem si skoro mislliti ne moremo, da bi se 
našel pri nas urad, ki ne bi mogel razpečati 
vsaj onega minimalnega števila srečk, ki mu 
ga je poslalo načelstvo. Zavedajmo se tega: 
ako storimo vsi svojo dolžnost, ne bo ostala 
neprodana niti ena srečka in uspeh loterije 
bo popolni

Načelstvo »Poštnega doma«.

Janezi Poharc, Llailbllana.

Sestanek s čsl. tovariši
Ko sem bali letos januarja meseca v Pra

gi l o sokolskih ©oslih, sem, kakor sem že 
.poročal v Olasniku, kot poštar izrabi; to iz
redno priliko, da sem se seznanil z neka
terimi češkoslovaškimi tovariši,, ki so mi 
dali radevolje informacije o 'vsem, za kar 
sam se zanimal.

Srečno naključje mi je omogočilo, da sem 
se udeležil tudi letošnjega grandioznega vse- 
'sokolskega zleta, živet sem polne tri tedne 
v isffovamslki iMeki. (Na zletu smo se našli 'tud1 
poštartji-Sokoli. Ko ismo se seznanili in .med 
drugim prišli tudi na naše Strokovne zade
ve, smo se dogovorili, da posvetimo en ve- 
•čer povsem pretresanjui čisto strokovnih za
dev in razgovorom o možnosti tesnejšega so
delovanja med naJŠiimi organizacijami. Sesta
li smo se na Slovanskem otoku v prijet'« 
družbi. Od' prisotnih maj omenim upravnika 
pošte Praga 60 — Košire tov. FrantiSka Za- 
ivfela, še mladega inteligentnega moiža, le- 
gijonarja in častnika v rezervi, ki je tajnik 
krajevne skupine najmočnejše poštne orga
nizacije ter propagator sodelovanja in usta
novitve nekake unije slovanskih poštarjev. 
Poleg tov. Zavrela naj omenim še tov. Au- 
dolenskega, upravnika pošte Praga—tMichie, 
veselega, družabnega molža v najboljših le
tih, 'ki se 'mu še ne pozna, da ima že 27 iet 
službe iza seboj. Glavni razgovor se je vršil 
med melnoj in tov. iZavrelom, kateremu sem 
dal nekaj 'splošnih informacij o razmerah, v 
katerih živimo jugoslovanski poštarji. O na- 
(jitnerrl sestanku je tov. Zavrel napisali topel 
in iskren članek v njegovem strokovnem 
glasilu i»Poštovmi obzor« pod naslovom 
■»Sletovi večer s iugoslavsktfim kolegou«. 
AH naj bi ne bila med' nalogami naše orga
nizacije tudi ta, da se prične resno baviti z 
Idealno zamislijo tov. Zavrela o tesnejšem 
Sodelovanju slovanskih poštarjev? Priprav
ljen imam referaft o svojih razgovorih, ki bi 
lahko služil za temelj medsebojnim nadalj
njim irazgovorom in sem radevolje na razpo
lago tudi v tej zadevi Svoji organizaciji, ako 
želi pristopiti k realizaciji lepih načrtov, ki 
niso valžni in pomembni samo s strokovnega 
stališča, temveč tudi nov dokaz, da si za
vest slovanske 'solidamolsti utira v Vse pa
noge svojo zmagionosno pot.

Gospodarska zadruga poštnih nameščen
cev obvešča svoje člane, da je sklenila po
godbe za nabavo šolskih knjig in potrebščin 
na obroke s sledečimi tvrdkami: Nova za
ložba, Kongresni trg; Ivan Bahovec, Sv. Ja
koba trg; M. Tičar, Šelenburgova ulica; Iv. 
Bonač, Šelenbuingova ulica in Tiskovna za
druga, Šelenburgova ulica.

'Člani, ki si žele nabaviti blago pri ome
njenih tvrdkah, se morajo izkazati pri tvrd
ki z .nakaziHairt naše zaidruge. Za poravnavo 
raiSuna jim bomo odtegovali obroke od služ
benih prejemkov kakor običajno. — Načel
stvo.

Iz nrednlštva
Gradivo za to številko lista je bik) pri

pravljeno pravočasno, tako bi lahko izšla 1. 
oktobra. Ker so se pa iz vrst članov vedno 
bolj ‘pojavljali pomisleki proti temu, da bi se 
letni občni zbor vršil šele po izrednem kon
gresu, je začela uprava sekcije to vprašanje 
vsestransko pretresati in je zato izdajo lista 
odložila. Na izredni seji, ki se je vršila d. t. 
m. je padla odločitev, ki je objavljena v 
uvodnih besedah te številke.

(Pri tej priliki bodi Omenjeno še to: Na 
zadnjem sestanku, ki se je vrišil dne 17. sep
tembra t. 1. v Ljubljani, je pobijal tov. Jakše 
nekatere trditve, ki jih je prinesel zadnji P. 
Gl. o njegovi osebi. Ker mu nečemo de’ati 
krivice, hočemo korigirati naslednje netoč
nosti, zlasti kar se tiče denarja. Mi nismo 
pregledali Vseh računov za leta nazaj, pa 
nam je vseeno, ali je kdo prejemal letni ho
norar za svoje delo za kak tisoč več ali 
manj'.

Tovariš Jakše torej ni prejemal tolikšne 
predsedniške nagrade kakor tov. Čampa, to 
je po 6000 Din na leto, ampak je prejemal 
različne nagrade od '1500 do 5000 Din za po
slovno leto, katere prakse pa ni on uvedel.

iMi verjamemo, da o nagradah tov. Čam
pe in o tistih 12.000 dinarjev na svojem se
stanku ni govoril tov. Jakše (saj tega tudi 
nihče trdil ni in vemo, kdo je to povaJal! 
Op. ur.). Torej tov. Jakše tega ni govoril in 
je šele pozneje, kakor pravi, lUgotOvil, da je 
tov. Čampa prejel dvakrat po 6000 Din v te
ku 111 mesecev, a to za dve poslovni leti, ne 
za eno.

Tudi to je res, da je pod tov. Jakšetom 
izhajali list i trikrat na mesec in da torej ni 
mogel biti tako aktiven in če hoče tudi to, 
da ®o njegovi delegatje na kongresu v Beo
gradu prejeli povprečno samo po 500 Din, 
nekateri namreč po 650, drugi pa samo po 
400 Din.

iMi vse, kar smo netočno zapisali, prav 
radi in lojalno popravljamo, gremo pa tudi 
mimo neosnovanih Očitkov v okrožnici »iVse- 
mu članstvu UPU«, ki sta jo razposlala to
variša Jakše in Urbančič.

NOVA KNJIGA
V »Poštnem Glasniku« z dne 1. decem» 

bra 1951 napovedana knjiga »Poznavanje 
zakona«, ki jo je spisal svetnik prometnega 
ministrstva g. Vladimir Maksimovič, izide 
koncem tega meseca. Knjiga bo vsebovala 
v izvlečku:

L Ustav kraljevine Jugoslavije. 2. Zakon 
o izboru narodnih poslanika za Narodnu 
Skupštinu. 3. Zakon o izboru senatora. 4. Za* 
kan o Državnom savetu i Upravnim sudo* 
vima. 5. Zakon o uredjenju Vrhovne držav* 
ne uprave. 6. Zakon o glavnoj kontroli. 
7. Zakon o unutrašnji upravi. 8. Zakon o 
Banskoj upravi. 9. Zakon o zaštiti javne 
bezbednosti. 10. Krivični zakonik. H. Zakon 
o sudskom krivičnom postupku. 12. Zakon 
o činovnicima. 13. Zakon o dri. računovod* 
stvu. 14. Zakon o pošti, telegrafu in telefo* 
nu. 15. Zakon Q neposrednim porezima. 
16. Carinski zakon. 17. Zakon o štampi. 
18. Izvod iz zakona o taksama. 19. Uredba 
o organizaciji Ministarstva saobraćaja. 
20. Uredba o naknadi putnih i selidbenih 
troškova. 21. Pravilnik o delokrugu i nadlež* 
nosti Direkcije pošte i telegrafa. 22. Pravil* 
nik o poslovanju novcem. 23. Pravilnik o 
ugovornim državnim poštama. 24. Pravilnik 
o polaganju drž. stručnog ispita. 25. Služ* 
bena prepiska.

Knjiga bo služila marsikomu kot dober 
pripomoček v službi in ne bo vzlic obsežni 
in dobro izbrani vsebini draga (ca 25 Din). 
Reilektantje naj se javijo pismeno ali ustno 
pri dr. Vujčičm Vilku, pristavu pri dravski 
direkciji pošte in telegrafa v Ljubljani.

CIKOPI1A

Osebne Testi
Postavljena je za pogodb. poStarico Breznikar 

Amalija v MiiSlinjaih.
Napredovali so: za svetnika IV./2 dr. Tavzes 

Janko, za svetnika V. skup. EpMh Tilen, oba na 
idirdldciji" za višjega pristava VII. skup. inž. Er
žen Ra fa dl pri mestni t. t. sekciji; za pt. urada. 
VI. skup Jalk&e Joško na- direkciji, Rocmiur Jan
ko, Lilek Ciril, Mesojedec Marija in Štele Mat
ko -na iLjublljalni 1; Debelak Marija v Konjicah, 
Fluks Mavnilcij in. Strniša Ljudmila na Mariboru 
2, Hekmiiich Julij v iZagonjIu o(b Savi, Hočevar Mi
roslav v Kočevju, Januš Agata v Domžalah, Kri
vec Josip v Slovenski Bistoriici, Ostroffiniik Blaž v 
Zidanem mostu, Pevec Anton v Onmotžiu, SMi* 
goj Gabrijel v št. Iij|u v Stav. gor., Stegenšek 
Jurij piri Sv, Jurju oh juft. žel., Toftnalž Josip na 
.'Ljubljani 2 lin Novak Ciril v Šmarjah pri Jeftšah; 
za pb. uradu. VII. skup. Štefmec Davorin na 
Mariboru 2, Sturm Vekoslav, Verlit Marija in 
Gseilman Riharda na Mariboru 1, Staut Srečko 
im Delta Mea Albin v Celju, Kaisijak Manija v 
Breznem, iKiumst Marija na Ljubljeni 1 im Rupnik 
Josip ma Mariboru 2; za pb. ur. Vlil. skupine: 
'Ptorjamčič Justina v Plbuju, Neigovetič Arne!' i* 
v Brežicah, Kraiji Marija' na DjUbljani 1 in Zgonc 
Frančiška v Celju: za arh. uradu. VIII. skupina: 
Kavlčrč Pavita na direkciji dU Pristavec Marija pri 
čTIU ter. it. t. sekciji; za pt. manipulante IX. skup.: 
Kralšovec Arna v Poljičaualh, Korenito Anton na Je
senicah na Gorenjskem, Gosta Katarina na di
rekciji, Milavec Pavttlna na Ljubljani 1, Bajec 
roj. Tomalžič Nada na Ljubljani 3. Tušek Anton 
v IPodčdtrtkni, Jiurač Brigita v Rajheniburgu in 
Burdiam Ema v Celju. Za uraidn. pripravnika po 
§ 45-1 Kokali Marija na. direkci ji'.

Premeščeni so: pb. ur. VIII. sk. Huttman Fr- 
da z Ljubi jame 1 v Mursko Soboto; zvan. I. sk. 
Vovk Jakob <z Ljdbljane 2 na Ljubljano 1, Pal 
'čič Jurij z Bleda 1 na Ljubljano 1 in Cvetko 
Franc z Zidanega mosta na Ljubljano 2; zvan. 
IL sk. (Rauldh Josip e Ljubljane 1 v Kočevje. 
Wblle Jernej z Maribora 2 na Maribor 1, Cu
derman Leopold z Ljubljane 2 na Ljubljano 7; 
lavam. IM. ek. Drobnič Josiptna iz 'Laškega v 
Šmartno ob Paki, Rlastn Ana iz Ruš na Maribor 
1 im Buitala Katarina iz Stovenjgradca v Celje, 
služ. III. sk. Zupančič Anton z Ljubljane 1 na 
Ljubljano 2, Sitar Egi'dij iiz Kočevja na Ljublja
no 1. Bevk Franz z Bleda 1 na Ljubljano 1, Ka
pus Ivan z Bleda 2 v Radovljico, Peterman Franc 
z Bleda 1 na Bled 2, Marinko Linda iz Brežic 
v RUše, Vodemav Anlton iz Rade(č pri Z’d‘. mo
st.! v Zidani most.in Čuk Franjo iz Brežic v 
iRa'te(6c pri Zid, mostu; pog. pošt. Zajc Olga iz 
Braslovč v Zreče in Zajc Jožica iz Zreč v Braslov
če.

‘P rentam ek službe: Služba je prestala pb. ur. 
IX. sfcup. Kovačiču Leonu v Murski Soboti, ker 
Je podal ostavko, droevnMorju Plevčaikiu Francu 
v Rogaški Slatini in Dolarju Josipu v Dobrni.

Hitite z razprodajo 
srečk Poštne loterije
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OIRAGO CIOMUIP & CO. konfekci'a
JLjabljana, Miklošičeva cesta 16/1.

Jesen se bliža, zato smo pripravili veliko izbiro plaščev 
Oglejte ai našo zalogo! in oblek v najmodernejši izdelavi in najnižjih cenah

ZA MAL DENAR 
NAJLEPŠE 

RAZVEDRILO
vAutomatskem buffetu

»DAJ-DAM«
Telefon 2308 na Aleksandrovi cesti št. 4
Razne delikatese, zendviči, topla jedila, kava, 
čaj, pecivo, slaščice, sladoled, vedno sveže 

pivo in najizbranejša vina

MERCINA in DRUG
TRGOVINA S PAPIRJEM NAVELIKO

LJUBLJANA
Kolodvorska ulica št. 8
Glavno zastopstvo in samoprodaja 
za Slovenijo vseh izdelkov tovarne 
za dokumentni in kartni papir

BRATJE PIATNIK, RADEČE

im ni & Jurjei/tc
L)ubliana, Stritarjeva ul. 15

Priporoča svojo veliko in krasno 
zalogo angleškega in češkega 

blaga za gospode in dame

Vedno zadnje novosti v zalogi

Državnim nameščencem 
nudimo nakup na obroke

FOTO-
APARATE
foto potrebščine, nudi po zelo 
ugodnih pogojih, tudi na obroke

FOTO ME YER
MARIBOR, Gosposka ulica 9

I na selu, i u gradu, 
ljudi dobro to več znadu, 
pa im lozinka i glasi: 
»Clio* samo žedju gasi!..

limunadne
tableteCLIO

LJUBLJANA, PREŠERNOVA ULICA.

NAJVEČJA IZBIRA
vseh vrst modernih čevljev domačega in 
tujezemskega izdelka najboljših svetovnih 
znamk ter dežnih in snežnih čevljev, galoš 
po najnižjih cenah — se dobi v trgovini

Aleksandrova cesta št. 4
Damska konfekcija 
Gospodom izdelujemo po meri 

Članom Gospod, zadruge ptt. nameščencev 
proti nakaznici

Noble sse

Kupite vsaj eno srečko 
poštne loterije!

Cenjenim damam snoročam, da so 
dospeli vzorci angleškega in češkega 

sukna za kostume, plašče itd.
POSTREŽBA TOČNA! CENE SOLIDNE!

Priporoča se

JL. KVEDER
krojačnica Gosp. zadruga pt. nameščencev 

Grudnovo nabrežje 1

VdIdd, svili. Mii
stalno v bogati izberi v vseh vrstah, za 

strojno pletenje in ročna dela po najnižjih 
cenah pri tvrdki

IKaibl IPirieilog
~ LJUBLJANA

Židovska ulica Stari trg

dbent. aieop. SmeikoCj
tehničar

prej voditelj ateljeja Zins
Ljubljana VII

Celovška cesta 32/11.

Sprejema
od 8.-12. in od 14.-18.

Telefon štev. 34 —48

Največjo izbero vsakovrstnega 
usnja in čevljarskih potrebščin

priporoča

PERJE, PUH IN KAPOK
PRIPOROČA

A. Sz E. SKABERNE, LJUBLJANA

Franc Erjavec
Ljubljana, Stari trg št. 11

Dežnike
in

nogavice
izdelane v lastni tovarni iz 

najboljšega materijala
oddajamo tudi na drobno po skrajnih 

cenah v naših prodajalnah:

v Ljubljani, Pred Škofijo štev. 19 
v Beogradu, Kralja Milana ul. 13 
v Splitu, Mandičeva ulica 4 
v Zagrebu, Jurišičeva ulica 8

Prva jugoslovanska tovarna 
dežnikov in nogavic

Josip Vidmar
Izhaja 1. in 15.. v mesecu. — Naročnina 24 Din letno. — Oglasi po dogovoru. — Čekovni račun št. 11.834. — Rokopisi naj se pošiljajo uredništvu »Pošt
nega Glasnika« v Ljubljani, Pred Prulami 1, reklamacije, oglasi in drugo pa na upravo lista, istotam. — Izdaja Udruženje p. t. t. uslužbencev 
Jjigoelavije, Dravska sekcija v Ljubljani (predstavnik Ivan Rabič v Ljubljani). — Odgovorni urednik Tilen Epich v Ljubljani. — Za Narodno tiskarno

Fran Jezeršek v Ljubljani.


